
سیاسی
الطاف رهبر انقلاب در حق مجلس، نمایندگان را برای حل مشکلات مردم مصمم تر خواهد کرد

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: الطاف رهبر معظم انقلاب در حق مجلس، نمایندگان را برای حل مشکلات مردم مصمم تر خواهد کرد. محمدباقر قالیباف در توئیتی 
نوشت: الطاف رهبر معظم انقلاب در حق مجلس یازدهم و کارآمد و پرتلاش شمردن آن از سوی ایشان، نمایندگان را در ایفای وظایف نمایندگی و حل مشکلات مردم 
مصمم تر خواهد کرد. وی تاکید کرد: مراقبت از آسیب های ایفای وظیفه نمایندگی که توسط ایشان انذار داده شد، عهد جمعی ما با مردم در ۳ سال پیش رو خواهد بود.

شنبه ۸ خرداد 1۴۰۰
وطن امروز     شماره 322۰

کدخدایی:
 مصلحت سنجی به مفهوم خوب 

یا بد بودن افراد نداریم
سخنگوی شورای نگهبان گفت: شورای نگهبان یک 
شخص واحد نیست و تصمیمات، خروجی کل شوراست؛ 
به این مکانیزم قانونی، نمی توان س��لیقه گفت و اعضای 
شورا، برخی مس��تندات را قبول دارند و برخی را قبول 
ندارند و رأی نمی دهند. عباس��علی کدخدایی در دیدار 
برخی فعالان دانشجویی و رسانه ای با بیان اینکه شورای 
نگهبان یک نهاد حقوقی است که وظیفه مستمر آن یک 
نظارت تقریری است، افزود: مصوباتی که از سوی مجلس 
شورای اسلامی و هیأت وزیران به شورای نگهبان ارسال 
می شود، بر اساس شرع مقدس و قانون اساسی بررسی 
می ش��وند تا مغایرتی با موازین اسلامی و قانون اساسی 
نداشته باشند. تفسیر قانون اساسی و نظارت بر انتخابات 
نیز بر عهده شورای نگهبان است که این مسائل تأثیرات 
سیاسی و اجتماعی زیادی داشته و دارد. وی در پاسخ به 
سوال دانشجویان مبنی بر اینکه روش و معیار های اصلی 
شورای نگهبان برای تأیید یا عدم تأیید صلاحیت افراد در 
انتخابات های مختلف چیست؟ پاسخ داد: بنده در هر زمانی 
بوده، به میان جمع های دانشجویی رفته و صحبت کرده ام 
و ما همیشه آماده پاسخگویی بوده ایم. معیار های شورای 
نگهبان معیار های قانونی اس��ت و همیشه در انتخابات 
مجلس و ریاس��ت جمهوری، همین طور بوده است. باید 
گفت آیا شورای نگهبان طبق این معیار ها عمل می کند؟ 
این معیار ها متأسفانه خیلی روشن نیست و باید دقیق تر 
مشخص شود. به عبارتی این معیار ها کیفی است و تعابیر و 
تفاسیر متفاوتی از سوی افراد مختلف از آن انجام می گیرد 
و هر کس از زاویه ای به آن نگاه می کند. وی تصریح کرد: 
به عنوان مثال در همین انتخابات ریاست  جمهوری پیش 
 رو، تعریف از رجل سیاسی متفاوت است و معیار های عرفی 
و حقوقی زیادی وجود دارد. در کل باید گفت معیار های 
قانونی ما باید دقیق تر از وضعیت فعلی باشد. صلاحیت 
افراد برای هر دوره در شرایط همان دوره بررسی و اعلام 
می ش��ود و ممکن اس��ت ف��ردی در دوره ای تأیید و در 

دوره ای رد شود.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور:
1۰ هزار شعبه اضافه کردیم

سخنگوی ستاد انتخابات کش��ور گفت: در این دوره 
انتخابات بیش از ۱۰ هزار ش��عبه به تعداد شعب اضافه 
کردیم و اکنون بیش از ۷۰ هزار شعبه داریم که نسبت 
به دوره های پیش��ین تعداد شعب بسیار مناسب و عدد 
بالایی است. به گزارش تسنیم، سیداسماعیل موسوی، در 
گفت وگویی اظهار داشت: در این دوره از انتخابات بیش 
از یک میلیون و ۳۰۰ هزار رأی اولی داریم. انتظار داریم 
انتخابات ۱4۰۰ با حضور و مش��ارکت جدی رأی اولی ها 
جذاب شود، بویژه که جوانان نخستین  بار می خواهند رأی 
بدهند و ش��وق و ذوق دارند. وی درباره تعداد شعب نیز 
گفت: ۱۰ هزار شعبه به تعداد شعب قبلی افزوده شده که 
ما هم تصمیم به این کار داشتیم و هم از سوی ستاد ملی 
مقابله با کرونا مکلف ش��دیم تعداد شعبه ها را به گونه ای 
افزایش دهیم که مردم بدون دغدغه و بدون اینکه با صف 
مواجه شوند، بیایند و در انتخابات شرکت کنند. سخنگوی 
ستاد انتخابات کشور در ادامه تصریح کرد: لذا بیش از ۱۰ 
هزار ش��عبه به تعداد شعب اضافه کردیم و اکنون تعداد 
شعب بیش از ۷۰ هزار شعبه است که نسبت به دوره های 
پیش��ین، تعداد شعب بسیار مناسب و عدد بالایی است. 
طبق برآورد های دوره های قبل، هر جا شعبه ای بیش از 
هزار برگه رأی داشت آن شعبه را ۲ قسمت کرده و یک 

شعبه جدید در کنارش ایجاد کردیم. 

وزارت امور خارجه پیروزی بشار اسد 
را در انتخابات سوریه تبریک گفت

وزارت ام��ور خارجه با صدور بیانیه ای برگزاری موفق 
انتخابات س��وریه و پیروزی بشار اسد را به دولت و ملت 
س��وریه تبریک گفت. در این بیانیه آمده است: برگزاری 
موفق انتخابات و مش��ارکت گس��ترده مردم سوریه گام 
مهمی در استقرار صلح، ثبات، آرامش، بازسازی و شکوفایی 
س��وریه اس��ت. در بیانیه وزارت امور خارجه تاکید شده 
اس��ت: جمهوری اسلامی ایران ضمن احترام به تصمیم 
مردم سوریه، از حق تعیین سرنوشت ملت سوریه و آینده 
آن کشور بدون هر گونه دخالت خارجی حمایت کرده و 
پیروزی قاطع رئیس جمهور اس��د در این انتخابات را به 

ایشان و مردم مقاوم سوریه تبریک می گوید. 

امیرعبداللهیان:
راز پیروزی های مقاومت، وحدت است

دس��تیار ویژه رئیس مجلس شورای اسلامی در امور 
بین الملل گفت: سلاح مقاومت فلسطین در نبرد »شمشیر 
قدس« برای حمایت از قدس شریف و مسجدالاقصی به 
کار گرفته ش��د و این باعث شد کرانه باختری و نوار غزه 
در کنار هم برای هدفی مشترک شهید بدهند. به گزارش 
فارس، »حسین امیرعبداللهیان« در گفت وگو با العهد به 
تحول دیگر نبرد مذکور یعنی خروج اهالی اراضی اشغالی 
۱۹4۸ و اعتراض آنها به تجاوزات صهیونیستی همزمان 
با درگیری اخیر اش��اره کرد. وی به مناس��بت س��الروز 
آزادسازی جنوب لبنان ) ۲۵ مه  ۲۰۰۰( گفت: فرار رژیم 
صهیونیستی از جنوب لبنان باعث ایمان آوردن لبنانی ها 
به مقاومت شان شد و این پیروزی پیامی مهم دربر داشت 
مبنی بر آنکه دشمن صهیونیستی تنها زبان زور را می فهمد. 
امیرعبداللهیان با تبریک »عید مقاومت و آزادسازی« به 
»سیدحسن نصرالله« دبیرکل حزب الله لبنان گفت: برخی 
گمان می کنند صدای س��ید تنها در لبنان و غرب آسیا 
شنیده می ش��ود اما به اذعان دشمنان وی، صدای سید 
به عنوان صدای دفاع از مظلوم در جهان شنیده می شود. 
وی در پای��ان گفت: صدای امروز مقاومت صدای وحدت 
است نه تفرقه؛ صدای پیروزی، توسعه و امنیت است که 
از حنجره سیدحسن نصرالله خارج می شود و همه به این 
رهبر بزرگ افتخار می کنند. جمهوری اسلامی ایران برای 
ارائه هر کمکی در راستای توسعه و پیشرفت لبنان آماده 
است و امنیت و پیشرفت لبنان را مانند امنیت و پیشرفت 

خود می داند. 

اخبار

گروه سیاس�ی: حجت الاسلام س��یدابراهیم رئیسی، نامزد 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری روز گذشته پس 
از حضور در صدای جمهوری اسلامی ایران به  منظور ضبط 
برنام��ه انتخاباتی، در جمع خبرنگاران گفت: دولت ما دولت 
تح��ول و دولت مردمی خواهد ب��ود و به مردم نقش خواهد 
داد و این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند و در 
اتاقی دربسته برنامه ریزی برای بخش های دیگر کنند، بلکه 
م��ردم باید در این دولت نقش آفرینی کنند و محوریت این 
تحول عدالت اقتصادی است. وی افزود: محوری ترین نکته ای 
ک��ه من در تحول اقتص��ادی می خواهم به مردم عزیزمان و 
دلسوزان و دغدغه مندان عرض کنم این است که محور ما در 
حوزه اقتصادی، عدالت اقتصادی هم در حوزه تخصیص عدالت 
و هم در حوزه نقدینگی خواهد بود. نامزد سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری با اشاره به اینکه افزایش نقدینگی که 
امروز در کشور نگران کننده شده است به کجا می رود؟ افزود: 
اگر تولیدکننده این روز ها فریادش بلند است معلوم است که 
این نقدینگی به جای دیگری می رود، به سمت و سوی دلالی 
و سوداگری می رود و این نقدینگی حتما باید به طرف تولید 
هدایت شود و اگر اینگونه نشود ما با سیل بنیان کن روبه رو 
خواهیم بود. رئیسی با تاکید بر اینکه نقدینگی باید به طرف 
تولید بیاید، گفت: برنامه ما نیز همین است، چرا که اگر این 
نقدینگی به طرف تولید بیاید افزایش نقدینگی نگران کننده 
نیست و یکی از کار های دولت تحول نیز همین خواهد بود 
و فعال شدن تولید می تواند حتما به افزایش اشتغال و رونق 
تولید کمک کند. رئیسی در ادامه با اشاره به اینکه قریب به 
۷۰درص��د ظرفیت خالی اقتصادی کش��ور را می توان فعال 
کرد، افزود: یک میلیون ش��غل سالانه در کشور بخوبی قابل 
ایجاد اس��ت و می تواند ظرفیت های خالی را پر کند. وی با 
اش��اره به مساله اقتصاد پیشران و رابطه آن با مسکن افزود: 
مسکن سازی مثل یک لکوموتیو می ماند که تمام بخش های 
دیگر اقتصاد را به حرکت درمی آورد و ما اگر مسکن سازی را 
که امروز نیاز مردم و زوج های جوان است فعال کنیم، حتما 
به فعال کردن بسیاری از شغل ها و تولیدی ها کمک می کند 

که این موضوع کاملا امکان پذیر اس��ت. رئیسی تاکید کرد: 
کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزی امکان پذیر است و 
یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادی هماهنگ است، 
زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم 
اقتصادی ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی دارد. 
تیم اقتصادی هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادی را 
در کش��ور اطمینان  بخش برای بازار و مردم و مصرف کننده 
و تولید کنن��ده کند. کاندیدای س��یزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری تاکید کرد: با اقدامات جدی کاهش تورم به 

یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز به کار دارد. 
همه بدانند شرایط متفاوت و متحول خواهد شد ■

حجت الاس��لام رئیسی صبح روز گذشته نیز با حضور در 
کهف الشهدای تهران، ضمن زیارت قبور مطهر شهدا، با جمعی 
از مردم دیدار و گفت وگو کرد. رئیس��ی در حاشیه این دیدار 
گفت: مردم در انتخابات شرکت کنند و بدانند ان شاءالله شرایط 

متفاوت و متحول خواهد شد. وی اضافه کرد: برخی مردم ناامید 
هستند و احساس می کنند نمی شود کاری کرد اما ما می دانیم 
می ش��ود کار کرد و هم می خواهیم و می توانیم این کارها را 
انجام دهیم. رئیسی تاکید کرد: هم می شود کار کرد و هم ما 
در این مسیر می دانیم و می خواهیم و هم می توانیم. این مسیر 
به ظاهر سخت است و به ما هم خیلی گفته اند که مسیر و 
راه آسانی نیست اما به نظر ما با حضور این جوانان خوب و با 
نشاط و با حضور مردم قله فتح خواهد شد و مشکلات کاهش 
پیدا خواهد کرد. نامزد انتخابات ریاست جمهوری افزود: مردم با 
امید در انتخابات شرکت کنند و هیچ کس در این عرصه غایب 

نباشد و همه بدانند شرایط متفاوت و متحول خواهد شد. 
حل مشکل پیش پرداخت هزینه درمان از طریق »کارت  ■

سلامت« 
حجت الاسلام رئیسی همچنین روز پنجشنبه در بازدید 
از بیمارستان میلاد، در جمع مسؤولان و کادر درمان، نظام 

سلامت توانمند و کارآمد را که کادر درمان آن دغدغه حقوق 
و معیشت نداشته باشد، از شاخص های توسعه یافتگی و تولید 
قدرت در کشور دانست. وی خاطرنشان کرد توجه به معیشت و 
حقوق پزشکان و پرستاران از برنامه های اصلی دولت او خواهد 
بود. رئیسی همچنین با اشاره به تحقق  بخشی از مطالبات 
پرستاران با پیگیری هایی که در دستگاه قضایی انجام شد، گفت 
دولت او همه تلاش خود را برای اجرای قانون نظام پرستاری 
و حل مس��اله تعرفه گذاری به کار خواهد گرفت. کاندیدای 
ریاست جمهوری، جامعه پزشکی را از جوامع مرجع در کشور 
معرفی و کادر درمان را چهره های ماندگار ایران در یک سال 
اخیر قلم��داد و تاکید کرد: باید با برط��رف کردن نیاز های 
پزشکان، پرستاران و مجموعه کادر درمانی، جایگاه و منزلت 
آنان را ارتقا داد. وی با اشاره به گام هایی که برای تحقق دولت 
الکترونیک در نظام سلامت برداشته شده، متذکر شد: دولت 
الکترونیک در نظام سلامت باید به طور کامل اجرا شود و تا 
این نظام شکل نگیرد مشکلات برطرف نمی شود. کاندیدای 
ریاست جمهوری گفت: امروز همه دشمنان معترف هستند 
فشار حداکثری آنها علیه کشور و ملت ایران شکست خورده و 
با وجود تهدیدها و تحریم ها، توفیقات فراوانی در عرصه علمی 
و پزشکی کسب کرده ایم. رئیسی از تولید واکسن به عنوان 
یکی از دس��تاوردهایی یاد کرد که با اراده جوانان ایرانی رقم 
خورد و آن را به عنوان نقطه افتخار و اقتدار ملی دانست. وی 
با اشاره به امکانات، نیروی انسانی کارآمد و اعتبارات موجود 
در کشور گفت: برای دولت امکان پذیر است ۵۰ درصد هزینه 
درمان را از سبد خانوار کاهش دهد. رئیسی همچنین به مشکل 
برخی اقشار جامعه برای تامین پیش پرداخت هزینه درمان 
اشاره کرد و گفت این معضل را از طریق ارائه کارت سلامت 
در دولت خود حل خواهد کرد. کاندیدای ریاست جمهوری از 
عدم اجرای برخی سیاست های کلان نظام و قوانین گلایه کرد 
و گفت: سیاست جمعیت، توسعه خدمات ناباروری و قانون 
تعرفه پرستاری باید بدون چون و چرا اجرا شود. از برنامه های 
قطعی دولت مردمی سیزدهم توسعه خدمات درمان ناباروری 

همه زوج های جوان است.

حجت الاسلام رئیسی با اشاره به ناامیدی بخشی از جامعه نسبت به بهبود شرایط کشور: می دانیم می شود کار کرد و می توانیم این کار را انجام دهیم

تحول بر محور  عدالت

سیدامیرحس��ین قاضی زاده هاش��می، نامزد 
س��یزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
در نشس��ت خبری به تشریح برنامه های خود 
ب��رای اداره کش��ور پرداخت و گف��ت: »دولت 

سلام« نخستین سلام خود را به ملت عزیز ایران 
می فرس��تد که دهه هاست در گذرگاه های مختلف 

صبوری و ایس��تادگی کرده تا کش��ور به این نقطه برسد. امید داریم در 
ابتدای گام دوم، دولتی تحول گرا روی کار بیاید. 

وی ب��ا بیان اینکه بزرگ ترین دادگاه، افکار عمومی و قضاوتی اس��ت 
که مردم می کنند،گفت: من در تمام ۱۳ س��ال خدمتم در روس��تاها و 
حاشیه های شهر در کنار آنها بوده ام. ویژگی نمایندگان مجلس این است 
که مردم در مشکلات به آنها مراجعه می کنند، لذا با همه جانم مشکلات 

مردم را درک کرده ام. 
کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری افزود: ما با مردم بوده ایم، در کنار 
آنها خوش��حال شدیم و همراه آنها غم را تجربه کردیم. در دولت سلام، 
امیدوارم بتوانیم مش��کلات مردم را ح��ل کنیم، این خدمت و قرار ما با 
مردم موقت نیست. قاضی زاده هاشمی معضل بورس را قابل حل دانست و 
گفت: ۳ روزه می شود مشکل حاد بازار سرمایه را حل کرد، به یک دستور 
حکومتی از رئیس جمهور نیاز دارد، من درباره بورس شکایت و بازخواست 
کردم. این مسیر را رها نمی کنم و امیدوارم در روزهای ابتدایی دولت سلام 
مشکل بورس حل شود. کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری همچنین 
در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: »وقتی رئیس جمهور شدم، با 
اولویت دستور تشکیل فوری صندوق رفاه جوانان را تا قبل از اسفند ۱4۰۰ 
صادر خواهم کرد. هر زوج جوان ۵۰۰ میلیون تومان برای اشتغال، ازدواج 

و مسکن خود از این صندوق دریافت خواهند کرد«.

علیرضا زاکانی، نامزد انتخابات ریاست جمهوری 
دوره سیزدهم با حضور در برنامه اینترنتی »تبادل« 
با اشاره به اینکه نوع مواجهه من با فساد فرق می کند 
و به دنبال مسائل جزئی نرفته ام، تصریح کرد: به نظر 

من باید با دانه درشت ها برخورد شود تا حساب کار 
دست بقیه بیاید. وی همچنین درباره مطالبی که درباره 

محل س��کونت و تحصیل دخترش مطرح شده افزود: اخیراً دروغ هایی درباره 
محل سکونت و تحصیل دخترم توسط برخی کانال های تلگرامی و کاربران در 
فضای مجازی منتشر شده است؛ بر این اساس ادعا شد دختر علیرضا زاکانی 
دوتابعیتی بوده و در کشور سوییس ساکن است اما واقعیت این است که شایعه 
دوتابعیتی  بودن و س��کونت دائم در سوییس صحت نداشته و وی حدود یک  
سالی  است پس از اتمام تحصیل به کشور بازگشته است. دختر من سال ۱۳۹۵ 
در رشته مهندسی کامپیوتر از دانشگاه صنعتی شریف فارغ التحصیل شده است، 
سپس در رشته »علوم اجتماعی محاسباتی« که معادلی در دانشگاه های ایرانی 
ندارد، در دانشگاه EPFL سوییس و به جهت سابقه ممتاز تحصیلی به  صورت 
رایگان مشغول به تحصیل شده است. لازم به  ذکر است وی هیچ گونه بورسیه  
تحصیلی از داخل و خارج ایران دریافت نکرده و هیچ تعهدی نسبت به دانشگاه 

و کشور محل تحصیل ندارد. 
همچنین در بیانیه دفتر علیرضا زاکانی درباره تولد نوه وی در سوییس 
آمده است: بررسی ها نشان می دهد زمان به دنیا آمدن وی، همزمان با پایان 
ترم دوم تحصیل دخترشان بوده و چون تاریخ تولد نوه ایشان تنها ۲ روز با 
امتحان آخرشان فاصله داشته، عملا امکان تولد کودک در ایران وجود نداشته 
است. البته ناگفته نماند نه تنها قانون تابعیت بر اساس تولد در خاک کشور 
سوییس وجود ندارد و متولدان در این کشور تابعیت این کشور را نخواهند 
داشت، بلکه هیچ امکان دیگری را برای اقامت بلندمدت نیز به همراه ندارد. 

نامزد انتخابات ریاس��ت  جمهوری درباره یارانه 
4۵۰ هزار تومانی گفت: یارانه 4۵۰ هزار تومانی 
که می گویم کاملا مبنای علمی و کاربردی دارد. 
۲ ت��ا 4 میلی��ارد دلار را صرفه جویی می کنم و 

محصول این ۸ میلیارد دلار یارانه به خانوار های 
ایرانی به مبلغ 4۵۰ هزار تومان است. محسن رضایی، 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری با حضور در رسانه ملی برای 
ضبط برنامه های تبلیغاتی خود درباره برنامه اش برای کاهش تورم موجود، 
اظهار کرد: باید عرض کنم اگر وضعیت کنونی کشور ادامه پیدا کند، در 
۶ ماهه دوم امسال با تورم ۵۰ درصد مواجه خواهیم بود و در سال های 

بعدی با فوق تورم مواجه خواهیم بود. 
رضایی با اش��اره به سایر برنامه های خود در حوزه اقتصاد اظهار کرد: 
در رابطه با محیط کسب و کار، کاهش نرخ سود بانکی، تجارت و صادرات 
و س��ایر موضوعات برنامه داریم و مانند مهار اژد ها که چند س��ر دارد از 
چند ناحیه به گرانی حمله می کنیم، چرا که از یک بعد این  مشکل حل 
نمی شود. نامزد انتخابات ریاست جمهوری افزود: مساله این است که یارانه 
پنهان ایران در سال ۹۹، ۱۳۸ میلیارد دلار بوده است. یعنی بیشتر از چین 
یارانه دادیم؛ این پول کجا رفته است؟ اکثر این مبلغ به جیب ثروتمندان 
رفته به همین دلیل نخستین برنامه من این است که یارانه ها را هوشمند 
و هدفمند کنم، بنابراین ۱۰ درصد جامعه ایران که جزو دهک های ضعیف 
هستند یارانه دریافت می کنند. وی در ادامه گفت: دولت کنونی ۸ میلیارد 
دلار ]ارز برای واردات کالاهای اساسی[ اختصاص داده تا دلالان و واسطه ها 
دلار های ارزان بگیرند اما به قیمت ارز ۲۰ هزار تومانی ]کالا[ به دس��ت 
مشتری می رسد. چرا باید این پول به دلالان برسد؟ وقتی می گویم یارانه 

4۵۰ هزار تومانی مبانی دارد یعنی منابع آن مشخص است. 

کاندیدای سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: طبق اصول قانون اساسی تأمین سلامت و بهداشت 
مردم وظیفه دولت است. اگر در تأمین خوراک مردم خللی 
ایجاد ش��ود، آثار آن را در س��لامت مردم در آینده شاهد 

خواهیم بود. 
به گ��زارش »وطن امروز«، دکتر س��عید جلیلی، نامزد 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در گفت وگویی 
تصویری پیرامون وظایف و نقش دولت در تامین »س��بد 
غذایی« خانوار ها گفت: طبق اصول قانون اساس��ی تأمین 
سلامت و بهداشت مردم وظیفه دولت است. اگر در تأمین 
خوراک مردم خللی ایجاد شود آثار آن را در سلامت مردم در 
آینده شاهد خواهیم بود. یک انسان از نظر تغذیه به اقلامی 
نیاز دارد که بتواند زندگی سالمی داشته باشد، نه اینکه صرفا 

به فکر تأمین نان و گندم مردم باشیم. 
  عضو شورای عالی امنیت ملی بیان کرد: در سبد مطلوب 
غذایی پیشنهادی ۱۳ قلم کالا جهت تامین حدود ۲ هزار 
و ۵۰۰ کیلو کالری انرژی در روز تعریف شده که از جمله 
آنها نان، برنج، گوشت سفید، گوشت قرمز، تخم مرغ، لبنیات، 

ماکارونی، روغن، شکر، میوه و سبزی است. 
  وی در ادامه بیان کرد: در این طرح، مردم به ۳ دسته 
تقسیم می شوند؛ اقشار کمتر برخوردار جامعه دسته اول را 
تشکیل می دهند که تمام این سبد به آنها ارائه می شود؛ به 
دسته دوم بخشی از این سبد داده می شود و آن کالاهایی 
است که در تأمین آن مشکل دارند؛ کما اینکه در سال های 

اخیر تأمین مواد پروتئینی مانند گوشت قرمز و سفید برای 
اقشار متوسط هم سخت بود. 

  جلیلی افزود: بخش س��وم ک��ه به لحاظ کمی تعداد 
کمتری از جامعه هس��تند و از توانمندی لازم برای خرید 
تمام این سبد برخوردارند، به آنها در این زمینه خدماتی ارائه 
نمی شود. اگرچه هدف بلندمدت این است که تمام خانوارها 
به سطح درآمدی برسند که نیازهای خود را تأمین کنند 
ولی تا زمان تحقق این هدف، باید خانوار ایرانی از حق تامین 

کامل سبدغذایی خود برخوردار باشد. 
  وی ب��ا بی��ان اینکه اختلاف س��رانه مصرف کالاهای 
ضروری میان دهک اول و دهک دهم جامعه در ۸ س��ال 

گذش��ته به صورت چشمگیری 
افزای��ش یافته اس��ت، گفت: 
تامین سبد غذایی در ارتباط 
مس��تقیم با بحث سلامت 
جامعه اس��ت و در ادامه این 
زنجیره، عوارض س��وء تغذیه 

در زمینه بهداشت روانی جامعه 
نیز تاثیر گذار خواهد بود. حتی سبد 

غذایی رده های سنی، مناطق مختلف و 
مردان و زنان با یکدیگر متفاوت اس��ت و دولت باید برای 
آن برنامه ریزی داش��ته باش��د و بر این مبنا دولت سایه و 
 کارگروه های مرتبط آن برنامه  »سبد غذایی« جامعی تهیه 

کرده اند. 

برنامه جامع تأمین سبد غذایی خانوار ایرانی تهیه  شده است

گروه سیاسی: وزیر خارجه ایالات متحده در تازه ترین مواضع 
خود بار دیگر تاکید کرد هدف دولت بایدن از احیای برجام تقویت 
و طولانی تر کردن این توافق اس��ت. به گزارش »وطن امروز«، 
آنتون��ی بلینکن بامداد پنجش��نبه در مصاحبه با ش��بکه ۱۲ 
تلویزیون رژیم صهیونیستی با تکرار ادعای تمایل »جو بایدن« 
رئیس جمهور آمریکا برای بازگشت به توافق هسته ای ایران، این 
امر را مشروط به تعهد تهران به الزامات برجامی کرد. دیپلمات 
آمریکایی که طی هفته گذشته برای در جریان قرار دادن تل آویو 
از جزئیات نشست کمیسیون برجام به منظور بازگشت ایالات 
متحده به توافق هسته ای سال ۲۰۱۵ به فلسطین اشغالی سفر 
کرد، با اشاره به مذاکرات احیای برجام در وین، گفت: »به نظرم 
ما به طور واضح گفته ایم که هر طرف برای بازگشت به تعهدات 
برجامی چه کارهایی باید انجام دهد اما اینکه آیا ایران واقعا آماده 
انجام کارهایی است که برای بازگشت به پایبندی لازم است، 
هنوز یک سوال بی پاسخ باقی مانده است«.تلاش وزیر خارجه 
دولت آمریکا برای انداختن توپ بازگشت به توافق هسته ای در 

زمین ایران، در حالی اس��ت که دولت بایدن از زمان روی کار 
آمدن در ژانویه ۲۰۲۰ حاضر نشده مسؤولیت نقض برجام توسط 
دولت سابق آمریکا به واسطه خروج از توافق را بپذیرد، به علاوه 
دولت بایدن در عمل همان هدف ترامپ، رئیس جمهور سابق 
آمریکا مبنی بر گسترده تر کردن برجام را در پیش گرفته است. 
از طرف دیگر، حسن روحانی، رئیس جمهور تاکید کرد این 
واشنگتن است که طرف بدعهد در توافق بوده و باید آغاز کننده 
باش��د. روحانی روز چهارش��نبه در هیات دولت گفت: ما در 
مسائل اساسی و مهم با ۱+۵ به توافق رسیدیم. البته مواردی 
هم هست که بحث می کنیم و این موارد هم قابل حل است. 
آن اصولی هم که مقام معظم رهبری به عنوان سیاست های 
کلی مطرح فرمودند آن اصول هم همیشه مدنظر ما و مدنظر 

مذاکره کنندگان ما در وین هس��ت. آن اصول این اس��ت که 
همه آنچه تعهد آنهاست باید به طور کامل تعهدات خودشان 
را انجام دهند. آنچه هم که تعهد ما هست انجام خواهیم داد، 
منتها به خاطر بدعهدی آمریکا در این مدت ۳ س��ال و نیم، 
ایشان فرمودند اول آمریکا انجام بدهد تا ببینیم واقعا مجری 
هست، انجام می دهد. وقتی انجام داد و دیدیم درست است، 
ما هم انجام می دهیم. البته حتما باید آمریکا آغازکننده باشد، 
یعنی نباید آمریکایی ها ش��ک کنند. آنها باید آغاز کنند و ما 

چک می کنیم، بررسی می کنیم. 
بلینکن گفت: در صورت احیای برجام، دولت بایدن به  دنبال 
تقویت و طولانی تر کردن آن است»تا فعالیت های ثبات زدای 
ایران در منطقه، اشاعه تسلیحات، حمایت از گروه های تروریستی 

و... را شامل شود. این می تواند شامل تمدید بندهای غروب نیز 
باش��د«. گفتنی است دومینیک راب، وزیر خارجه انگلیس هم 
پس از سفر به سرزمین های اشغالی و ملاقات با مقامات تل آویو 
گفت: »بر تعهد به اهمیت یک توافق هسته ای قوی تر با ایران و 

تعهد خود به امنیت اسرائیل تأکید کردم«.
مذاکرات کارشناسی جاری در گرند هتل وین برای احیای 
برجام که به پایان کار خود نزدیک شده و ادعا می شود به فاز 
نگارش متن توافق رس��یده، نسبت به رفع تحریم های آمریکا 
همچنان دارای ابهامات و روایت های بعضا متضادی از س��وی 
طرف های ایرانی و آمریکایی اس��ت. تیم مذاکره کننده ایرانی 
به ریاس��ت عباس عراقچی، معاون سیاسی وزارت امور خارجه 
و همچنین حسن روحانی ادعا می کنند واشنگتن رفع بخش 
عمده ای از تحریم ها را پذیرفته اس��ت، از سوی دیگر مقامات 
وزارت خارجه ایالات متحده و اشخاص دیگر مرتبط با مذاکرات 
وین با دسته بندی تحریم ها از تعلیق بخشی از تحریم ها صحبت 

می کنند. 

وزیر خارجه آمریکا بار دیگر تأکید کرد هدف دولت بایدن از احیای برجام تقویت و طولانی تر کردن این توافق است

بازی با مذاکره 

 مشکل بورس را با  دستور 
رئیس جمهور می توان حل کرد

 شایعه دوتابعیتی  بودن 
دخترم صحت ندارد

  یارانه ۴۵۰ هزار تومانی 
مبنای علمی و کاربردی دارد


